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Úvodník 1

Milí čtenáři,

začínáme nový rok, máme určitá očekávání a ptáme se, co nám asi přinese. Říká
se, že rok končící číslicí 8, přináší významné historické události. Vzpomeňme na
minulé století:

1918 - vyhlášení samostatného státu
1938 - Mnichovská dohoda
1948 - únorový převrat
1968 - Pražské jaro, vstup cizích vojsk na naše území

Doufejme, že pokud nadcházející nový rok přinese důležité události, budeme
je moci hodnotit kladně. Přeji vám, abyste si touto dobou v příštím roce mohli
říci: „Byl to dobrý rokÿ. Helena Dytrtová

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 40/2008
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Statistika roku 2007

Údaje jsou vzata od 1.1.07 do
22.12.2007

• NAROZENÍ - 12, z toho 7 mužů
a 5 žen

• ÚMRTÍ - 14, z toho 8 mužů a 6
žen

• SŇATKY - 4

• PŘISTĚHOVÁNO - 36, z toho 21
mužů a 15 žen

• ODSTĚHOVÁNO - 33, z toho 17
mužů a 16 žen

-ou-

Zápisy ze zasedání zastupitelstva

Zápis
z 7. zasedání Obecního zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 10. 9. 2007

Místo konání: Požární zbrojnice
Termín: 10. 9. 2007 v 19.00 hodin
Přítomno: 11 členů obecního zastupitelstva
Omluven: J. Krucká, J. Novotný, P. Novotný, I. Rýdlová Jednání řídil: p. Pavel
Ulrich, starosta

Zasedání zahájil starosta pan Pavel Ulrich, který členy obecního zastupitelstva
přivítal a konstatoval, že schůze je usnášení schopná nadpoloviční většinou všech
členů zastupitelstva.
Zapisovatelkou z dnešního jednání je určena paní Šintáková.
Návrhová komise je určena ve složení: Josef Štěpánek, Josef Nosek
Zápis z jednání ověří: Ing. Václav Brandejs, Aleš Vavera

1. Schválení programu

Starosta p. Pavel Ulrich přečetl program zasedání dle navržených bodů. Poté
přivítal zástupce z Pozemkového úřadu pana Ing. Karla Kádu, který se na zase-
dání dostavil, aby představil pozemkové úpravy. Z tohoto důvodu navrhl starosta
pan P. Ulrich přesunutí bodu č. 10 (Schválení navržených společných opatření při
pozemkových úpravách a schválení potřebných nákupů pozemků pro tyto stavby)
na začátek zasedání. K upravenému programu zasedání nikdo žádné připomínky
neměl.
Usnesení: ZO schvaluje program zasedání
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

2. Schválení navržených společných opatření při pozemkových
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úpravách v obci a schválení potřebných nákupů pozemků pro tyto
úpravy

Starosta pan P. Ulrich vyzval zástupce Pozemkového úřadu pana Kádu, aby
všem přítomným představil projekt pozemkových úprav, které se týkají extravi-
lánu obce, tj. nezastavěné části. V současné době se tento projekt nachází ve fázi
společných opatření:
- zpřístupnění pozemků vlastníkům
- omezení eroze půdy
- vodohospodářská opatření
- ochrana životního prostředí.
Všechna tato opatření by měla koordinovat obec.
Zpřístupnění pozemků spočívá ve vybudování hlavních a vedlejších cest. Tam,

kde nebude možné zpřístupnit pozemky vlastníkům, se budou budovat cesty do-
plňkové.
Protierozní opatření spočívají v ozelenění. Je třeba vypočítat, jaké množství

zeminy v tunách za rok odnese voda. Aby byla eroze půdy omezena, musí být
zatravněna velká část území.
Co se týká vodohospodářských opatření, plánuje se výstavba nádrže o výměře

zhruba 0,6 ha.
Zlepšení životního prostředí vycházející z ekologické stability spočívá ve vy-

budování biocentra u „Příčniceÿ, které by se nacházelo vedle katastrálního území
Kvasin, ale v katastrálním území Lukavice.
Místo plánované skládky před lesem „Hlubokýÿ je dnes tato část již zalesněna.

Trasy biokoridorů zůstaly zachovány.
Po vysvětlení základních informací o navržených společných opatřeních vyzval

pan Káda přítomné k připomínkám.
Pan J. Nosek připomněl, že jako jedno z možných vodohospodářských opatření

bylo i vybudování valu. K této připomínce pan Káda vysvětlil, že val vybudovat
nelze, protože odvedení vody by bylo příliš velké.
Pan J. Štěpánek dodal, že jednou z možností odvedení vody by mohlo být

také vysazení stromů. Pan Káda uvedl, že tento návrh předá zpracovateli, ale
jedná se o pozemek, který vlastní pan Ehl.
Místostarosta pan J. Tkadlec dodal, že obec se snaží nalézt opatření k odve-

dení vody v ulici u Kalášků. Projekční kancelář VISO nám předala návrh projektu
a z naší strany budeme žádat o uskutečnění projekční zkoušky.
Pan Káda dále vysvětlil, že vybudování hlavních cest zpřístupňujících po-

zemky vlastníkům je projektováno v prováděcím projektu, kde je vypočítána i
plocha těchto cest.
Místostarosta pan J. Tkadlec dodal, že rozměr cest je stanoven na základě

přísných parametrů, po obou stranách musí být příkopy a na jedné straně ozele-
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nění.
Pan Káda dále vysvětlil, že současný stav polních cest neodpovídá přede-

psaným parametrům. Jak už uvedl místostarosta pan Tkadlec, odbor Životního
prostředí požaduje u každé cesty ozelenění. To je důsledek toho, že plocha po-
třebná pro výstavbu cest ještě naroste. Bude-li cesta široká 9m, bude bez zeleně.
Bude-li široká 11m, bude mít dva pásy zeleně. Dále uvedl, že pozemkové úpravy
založí vztahy na dalších 100 let.
Starosta pan P. Ulrich informoval dále členy ZO, že v současné době probíhají

jednání s majiteli pozemků, kteří jsou ochotni své pozemky prodat. V současné
době máme nabídku od 5 vlastníků pozemků, kteří jsou ochotni své pozemky
prodat za odhadní cenu. Jedná se o vlastníky a spoluvlastníky:

Štěpán, Solnice
Smékal, Lukavice
Tomášovi, Jirsovi, Chocholoušovi
Kolaříková Marie, Praha

Dva zájemci chtějí prodat své pozemky za vyšší cenu, než je cena odhadní,
jejíž výše činí zhruba 3 až 8,–Kč/m2. Jedná se o vlastníky:

Hájková Marie z Kvasin, 237m2, cena 20,– Kč/m2

Křepela Josef z Pardubic, 2 ha za lesem naproti Obecnímu úřadu a 1 ha,
cena 25,–Kč/m2

Při nákupu těchto pozemků budou pozemkové úpravy snazší.
Pan J. Štěpánek se optal, kdo se bude o zatravněné plochy starat. Pan Káda

na tento dotaz odpověděl, že tyto zatravněné plochy budou v evidenci dále ve-
deny jako zemědělská půda, která se může pronajmout. Tam, kde je plánována
výstavba cest, které nebudou zatím budovány, leží pole, která mohou být zase
pronajímána.
Starosta pan P. Ulrich přečetl dopis od paní Noskové z Pozemkového úřadu

s návrhem na usnesení.
Usnesení: ZO schvaluje navržená společná opatření při pozemkových úpravách.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
Pan RNDr. O. Štěpán dodal, že souhlasí s nákupem pozemků za odhadní

ceny a dále souhlasí i s nákupem pozemku od paní Hájkové. Nesouhlasí však
s nákupem pozemku od pana Křepely a navrhuje obnovení jednání o nákupu
tohoto pozemku.
Starosta pan P. Ulrich vyzval návrhovou komisi k přečtení návrhu na usnesení.

Usnesení: ZO schvaluje nákup pozemků za odhadní ceny a nákup pozemku od
paní Hájkové
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
Na závěr tohoto bodu poděkoval starosta pan P. Ulrich panu Kádovi za in-
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formace.

3. Kontrola minulého usnesení + zápisy rady obce

Starosta pan P. Ulrich přečetl usnesení z minulého zasedání zastupitelstva
obce konaného dne 18. 6. 2007.
Připomněl, že byl schválen program zasedání, zastupitelstvo obce vzalo na

vědomí usnesení rady obce, schválil se závěrečný účet obce za rok 2006.
Dále byl schválen prodej pozemků v PZ firmě Škoda. Podpis této smlouvy se

pozdržel, a to z toho důvodu, že Škoda Auto chce kupovat pozemky v katastrál-
ním území Kvasiny od Krajského úřadu.
Byli schváleny prodeje pozemků ulice Zámecká pro jednotlivé zájemce, smlouvy

byly sepsány a rozeslány, byly schváleny smlouvy na financování odboček z ka-
nalizační přípojky, příspěvek na opravu kostela ve Skuhrově, půjčka z FRB pro
paní Urbanovou, Vyhláška o zrušení neplatných vyhlášek, stavební dozor na Zá-
kladní školu, úprava rozpočtu obce č. 2 na rok 2007, zadání výběrového řízení
na veřejnou zakázku výstavba ZTV u specializované firmy Veřejné zakázky s.r.o.
Praha, zápůjčka ulice Zámecká pro výstavbu chodníku.
Jako poslední bod proběhla diskuse o financování ušlého zisku podnikatelům

v obci. Na základě žádosti pana R. Beneše byly přezkoumány možnosti náhrady.
Zastupitelstvo obce pověřilo starostu pana P. Ulricha, aby zjistil, zda podnika-
telskou činnost lze pozastavit zpětně. K tomuto bodu starosta uvedl, že podni-
katelskou činnost zastavit zpětně nelze, nejdříve v den podání žádosti o pozasta-
vení činnosti. Byly zjišťovány částky minimální zákonné výše měsíčních záloh na
zdravotní pojištění, nejnižší záloha na pojistné na důchodové pojištění a životní
minimum.
Pan RNDr. O. Štěpán navrhl pověřit radu obce vyřešení tohoto problému a

formu, jakou bude financování ušlého zisku poskytnuto, a dále pozvat žadatele
pana R. Beneše na příští jednání Rady obce.
Usnesení: ZO pověřuje Radu obce vyřešením financování ušlého zisku pana R.
Beneše
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
Starosta P. Ulrich zahájil diskusi k bodu kontrola usnesení Rady obce. Zápisy

mají všichni členové ZO k dispozici. K tomuto bodu nikdo žádné připomínky
neměl.
Usnesení: ZO bere na vědomí kontrolu minulého usnesení a usnesení rady obce
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

4. Schválení směnné smlouvy pozemky Zámecká

Starosta pan P. Ulrich vysvětlil, že se jedná o směnu pozemkové parcely č.p.
405/64 ve vlastnictví obce Kvasiny o výměře 937m s pozemkovou parcelou č.p.
396/1 ve vlastnictví paní Ireny Kouřímové ze Solnice o výměře 5920m. Oznámení
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Obce Kvasiny o záměru směnit tyto pozemky bylo podle zákona vyvěšeno na
úřední desce. Rozdíl ceny mezi směňovanými pozemky uhradí paní Kouřímová v
den podpisu smlouvy a tento doplatek bude příjmem obce.
Usnesení: ZO schvaluje směnnou smlouvu na směnu pozemkové parcely č.p.
405/64 ve vlastnictví obce Kvasiny s pozemkovou parcelou č.p. 396/01 ve vlast-
nictví paní Ireny Kouřímové
ZO pověřuje starostu podpisem směnné smlouvy

Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

5. Schválení prodeje pozemků v ulici Zámecká pro jednotlivé zájemce

Starosta pan P. Ulrich informoval členy ZO, že pozemková parcela č.p. 405/56
byla panem Konvalinou a paní Kadlecovou odřeknuta. O tuto parcela má zájem
pan Petr Mutina.
O pozemkovou parcelu č.p. 405/60 mají zájem manželé Jechovi z Rokytnice
Dále byla odřeknuta pozemková parcela č.p. 405/55 paní Tarantovou.
Byla projednána žádost o směnu pozemku 405/55 s pozemkem kolem prodejny

potravin u Urbana ve vlastnictví pana Cyruse, který se chce do Kvasiny vrátit a
se směnou těchto pozemků souhlasí. Tato směna nemůže být prozatím schválena,
jedná se o schválení vyvěšení záměru směnit pozemky.
Usnesení: ZO schvaluje prodej pozemků ulice Zámecká pro jednotlivé zájemce

405/56 759m2 Mutina Petr
405/60 Jechovi

ZO pověřuje starostu podpisem smluv.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
Usnesení: ZO schvaluje vyvěšení záměru směnit pozemkovou parcelu 405/55 ve
vlastnictví obce Kvasiny s pozemkovou parcelou ve vlastnictví pana Cyruse.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
Dále byl vyvěšen záměr prodat část pozemkové parcely č.p. 405/30 a 405/71

ve vlastnictví obce Kvasiny o výměře přibližně 2500 m2 sloučené do jedné parcely
podle nového geometrického plánu.O tuto parcelu má zájem paní Nosková na
výstavbu řadového domu.
Usnesení: ZO schvaluje prodej pozemkové parcely č.p. 405/30 a 405/71 ve vlast-
nictví obce Kvasiny o výměře přibližně 2500 m2 sloučené do jedné parcely podle
nového geometrického plánu, vše v obci Kvasiny a k.ú. Kvasiny.
ZO pověřuje starostu podpisem smlouvy.

Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

6. Schválení smlouvy na financování odboček z kanalizace (přípojky)

K tomuto bodu starosta pan P. Ulrich uvedl, že cena za 1 bm kanalizačních
přípojek se nepodařila snížit, jedná se o průměrnou cenu vypočítanou firmou
VCES a.s. V současné době nás čeká vybudovat dvě velké kanalizační přípojky.
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Od 1. 10. bude úplná uzavírka silnice II/321, a to na 15 dní. V souvislosti s touto
uzavírkou starosta pan P. Ulrich poprosil přítomné občany o shovívavost.
Pan J. Štěpánek se optal, zda se nový potah bude dělat po celé šířce silnice

nebo pouze ve výkopech. Na tento dotaz starosta pan P. Ulrich odpověděl, že
nový potah bude letos pouze ve výkopech a celkový nový potah je plánován na
příští rok.
Pan Ing. V. Brandejs se optal, zda se budou při pokládce nového povrchu

provádět také hutnící zkoušky. K této připomínce starosta pan P. Ulrich uvedl,
že toto by měl kontrolovat stavební dozor. Bohužel může dojít k porušení pod-
zemními vodami. Stavba je pravidelně kontrolována.
Paní M. Holíková se optala, zda cesta od Hanuše směrem ke kamennému

mostu je v této formě hotová. Starosta pan P. Ulrich odpověděl, že na této cestě
nikdy žádný asfalt nebyl. Rovinové nedostatky se dají opravit. Místostarosta pan
J. Tkadlec dodal, že tento povrch se nedá rovnat s asfaltovým povrchem.
Zhotovené přípojky jsou vyfakturovány podle skutečné délky položených trub

na základě předloženého protokolu od VCES.
Usnesení: ZO schvaluje smlouvu o dílo na financování odboček z kanalizace.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

7. Schválení smlouvy budoucí kupní pro Benešovi

Jedná se o dohodu mezi Obcí Kvasiny, panem Rudolfem Benešem mladším a
panem Rudolfem Benešem starším. Záměr byl vyvěšen na úřední desce. K tomuto
bodu nikdo žádné připomínky neměl.
Usnesení: ZO schvaluje smlouvu budoucí kupní pro Benešovi.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

8. Schválení dodatku vyhlášky o místních poplatcích

Starosta pan P. Ulrich informoval, že vyhláška o místních poplatcích obsahuje
9 stránek a bylo by zbytečné vydávat novou vyhlášku. Proto bude vydán dodatek
k této vyhlášce.
Usnesení: ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2007, kterou se mění
vyhláška č. 1/2004, o místních poplatcích, a to:
1) V čl. 4 odst. 4 se vypouští věta, která zní: Při plnění oznamovací povinnosti
je poplatník též povinen vyplnit kartu psa a přiložit k ní jeho fotografii.
2) V čl. 5 se vypouští poslední věta, která zní: Ztrátu nebo odcizení této známky
je poplatník povinen správci poplatku nahlásit nejpozději do 15 dnů od zjištění
této skutečnosti.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

9. Schválení dodatku smlouvy na opravu ZŠ Kvasiny
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Dotace na opravu Základní školy v Kvasinách činila celkově 4.200 tis a finance
od obce na dofinancování smlouvy s firmou Kerson činí 15 tis. Opravy spočívají
ve výměně topení a nových malbách.
Starosta pan P. Ulrich konstatoval, že ředitel ZŠ pan Kalous si podal žádost

o dofinancování počtu žáků, letos je o 5 žáků méně.
Místostarosta pan J. Tkadlec poděkoval všem, kteří pomohli, aby se Základní

škola dala do stavu užívání před zahájením školního roku. Díky této pomoci mohl
školní rok začít 3.9.
Usnesení: ZO schvaluje dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo č. 153 . 06 na opravu ZŠ
Kvasiny.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

10. Schválení úprav rozpočtu obce č. 3 rok 2007

Úpravy rozpočtu se týkají přesunu položek a navýšení rozpočtu o dotaci od
Krajského úřadu královéhradeckého kraje na projektovou dokumentaci na vybu-
dování opěrné zdi řeky Bělé ve výši 119 tis. Kč.
Usnesení: ZO schvaluje úpravu rozpočtu č. 3 včetně navýšení v příjmech a ve
výdajích o dotaci z Krajského úřadu královéhradeckého kraje ve výši 119 tis. Kč.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

11. Různé

Diskuse k plánovaným akcím a zajištění projektové dokumentace

Starosta pan P. Ulrich vysvětlil, že se postupně řeší problémy realizovaných
projektů. Týká se to opravy kanalizace od prodejny Škoda k Vaverovým, odlehčo-
vací stoky pod Šremrovými, kde vznikají problémy při větších deštích (projektová
dokumentace výtoku vody do odlehčovacího zařízení, které odvede vodu přímo
do řeky) a zajištění dokumentace při projektu komunikace, kde se kanalizace
bude muset vybudovat na levé straně. V rozpočtu je s těmito projekty počítáno.
Jedná se o to schválit čerpání peněz na projektové dokumentace.
Pan RNDr. O. Štěpán navrhl, aby členové ZO byli o těchto projektech nejprve

informováni písemně. Dále navrhuje pověřit Radu obce, aby vyčíslila náklady na
jednotlivé akce.
Usnesení: ZO bere na vědomí informace o možném zadání plánovaných akcí. ZO
pověřuje radu vypracováním přehledu a cenového odhadu o plánovaných akcích
a rozesláním členům ZO.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

Diskuse k dostavbě komunikace II/321

Dopis od SÚS královéhradeckého kraje od pana Brandejse s návrhem na zpra-
cování dopravního auditu. Studie dopravní obslužnosti vychází z Územního plánu.

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 40/2008
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Starosta pan P. Ulrich upozornil, že dostavbu komunikace II/321 zdržuje
usnesení minulého zastupitelstva. Zpracovatel územního plánu pan Jasanský bude
předkládat nový územní plán, protože stávající územní plán bude končit v roce
2008 a požádal nás o přehodnocení této skutečnosti.
Místostarosta pan J. Tkadlec informoval, že se tato otázka znovu otevřela na

zasedání Rady obce v dubnu za účasti pana Brandejse a 1. náměstka hejtmana
královéhradeckého kraje pana Bradíka. Ten nás upozornil na to, že peníze, které
by měly být využity na dostavbu komunikace II/321 se při neschválení dostavby
budou snažit posílat na jiné akce. Může se tedy stát, že až bude dostavba schvá-
lena, nebudou na ni už finance. Pan A. Vavera k tomuto dodal, že již v minulém
zastupitelstvu při jednání o dostavbě II/321 pan Brandejs tvrdil, že na to peníze
nebudou, ale stále ještě jsou a upozornil na skutečnost, že provedení dopravního
auditu se požaduje už rok.
Starosta pan P. Ulrich ještě dodal, že peníze nebudou, když se nezačne stavět

do roku 2009.
Pan RNDr. O. Štěpán uvedl, že pokud bude s dostavbou počítáno v novém

územním plánu, neznamená to, že se stavba uskuteční. S tímto návrhem pan
A. Vavera nesouhlasí. Už na minulém zasedání, kde se toto řešilo, nám paní
Nováková radila nepovolit dostavbu II/321. Když se plánuje vybudovat nový
potah, mohla by se komunikace rozšířit.
Pan RNDr. O. Štěpán dodal, že vlastně není ani nikdo schopen říci, jestli je

tam vůbec možné silnici II. třídy vybudovat. Další možností by mohlo být, že by
vedla přes areál učiliště.
Usnesení: ZO upozorňuje Radu obce, že dosud nebyl splněn požadavek na zpra-
cování dopravně-technické studie komunikace II/321 Solnice - Kvasiny
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

Sdružení SPLAV

Starosta pan P. Ulrich informoval členy ZO, že obdržel dopis od sdružení
SPLAV, ve kterém nás žádají, abychom vzali na vědomí dohodu Sdružení SPLAV,
o.s. a Místní akční skupiny Vyhlídka o společné účasti v Programu rozvoje ven-
kova, opatření IV. Leader a realizaci programu LEADER pod společným názvem
žadatele „Sdružení SPLAV, o.s.ÿ. A dále, že jsme byli seznámeni se strategickým
plánem rozvoje Sdružení SPLAV, o.s. pro období 2007 až 13 zahrnujícím obě
spojená území a souhlasíme s jeho realizací na svém území.
Paní M. Holíková upozornila na to, že chybí konkrétní strategický plán roz-

voje.
Pan RNDr. O. Štěpán navrhl schválení prvního bodu usnesení a dále navrhl

požádat Sdružení SPLAV, aby prezentovalo svůj strategický plán členům ZO.
Usnesení: ZO bere na vědomí dohodu Sdružení SPLAV, o.s. a Místní akční
skupiny Vyhlídka o společné účasti v Programu rozvoje venkova, opatření IV.
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Leader a realizaci programu LEADER pod společným názvem žadatele „Sdružení
SPLAV, o.s.ÿ. Pro tento účel souhlasí se zařazením svých katastrálních území do
územní působnosti sdružení SPLAV, o.s.
ZO žádá Sdružení SPLAV, o.s. o prezentaci svého strategického plánu rozvoje

pro období 2007-13 zahrnující obě spojená území.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

Diskuse

Místostarosta pan J. Tkadlec informoval přítomné o nových webových strán-
kách obce Kvasiny www.obec-kvasiny.cz. Prostřednictvím těchto stránek mají
občané možnost zasílat nám své dotazy a připomínky.
Pan Thér se optal, zda se do budoucna uvažuje o výstavbě chodníků na Zá-

mecké ulici. Starosta pan P. Ulrich k tomuto dotazu uvedl, že se výstavba chod-
níků týká ulice od kostela směrem ke Kádovým. Tento chodník by měl pokračovat
až k zámku. Výstavba chodníků nelze provést v místech, kde jsou hluboké pří-
kopy. Teprve až po položení kanalizace budou moci být položeny chodníky.
Pan Thér se dále optal na opravu chodníku od doktorky Popové směrem ke

Konzumu. Starosta pan P. Ulrich odpověděl, že oprava tohoto chodníku je řešena
projektem na opravu cesty.
Pan Thér upozornil na nepořádek kolem autobusových zastávek u Konzumu.

Starosta pan P. Ulrich k této připomínce dodal, že tento problém je ale v lidech,
kteří netřídí odpad a odpadky pohazují kolem kontejneru. Pan J. Nosek ještě
dodal, že zaměstnanci obce uklízejí zastávky minimálně 2x týdně.
Pan Thér dále upozornil na nerovnosti silnice u Alfy. Starosta pan P. Ulrich

uvedl, že se tento problém řeší každých 14 dní na kontrolních dnech v Solnici.
Dále pan Thér poděkoval za zajištění volně pobíhajících psů, kteří v posled-

ních dnech trápili obyvatele Kvasin. V souvislosti s tímto se optal, co v takovém
případě může učinit jako občan. Starosta pan P. Ulrich uvedl, že řešení je obtížné.
Naštěstí v tomto případě se nám podařilo kontaktovat majitele psů. Pan Thér se
dále optal, jak se to řeší v případě, že majitel nebude ochoten spolupracovat. Sta-
rosta pan P. Ulrich odpověděl, že poslední možností je zavolat paní Štěpánkové
do psího útulku v Lukavici, protože s Městskou policií nemáme uzavřenou žádnou
smlouvu a Státní policie nemůže v takovýchto případech bohužel nic dělat.
Poslední dotaz pana Théra se týkal obdržení možného finančního příspěvku

na položení kanalizace. Na tento dotaz starosta pan P. Ulrich uvedl, že pokud
máme určité požadavky na občany, měli bychom jim na to přidat. Ale současný
stav rozpočtu to neumožňuje. Pokud by se finance našly, musely by se rozdělit
mezi občany rovným dílem. Pan A. Vavera uvedl, že na minulém ZO se hovořilo
o tomto problému a také zda jsou peníze na půjčku nebo na příspěvek. K této
připomínce RNDr. O. Štěpán dodal, že finance na půjčku ano ale na příspěvek
ne.
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Pan Dusílek se optal na zasíťování Zámecké ulice. Starosta pan P. Ulrich
uvedl, že se čeká na nabytí právní moci Stavebního povolení. Generální dodava-
tel prozatím vybrán není. V rozpočtu je se sítěmi počítáno a budou letos hotové.
Bohužel není počítáno s elektřinou. Od Krajského úřadu jsme měli obdržet pe-
níze, bohužel nedostali jsme je a budou se muset shánět na jiným místech.
Usnesení: ZO bere na vědomí dokončení vodovodu a kanalizace na Zámecké
ulici v roce 2007
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
Starosta pan P. Ulrich poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání

v 10.15 hodin. -ou-

Zápisy ze zasedání zastupitelstva

Zápis
z 8 zasedání Obecního zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 14. 11. 2007

Místo konání: Požární zbrojnice
Termín: 14. 11. 2007 v 18.00 hodin
Přítomno: 13 členů obecního zastupitelstva
Omluven: J. Nosek, V. Petr
Jednání řídil: p. Pavel Ulrich, starosta

Zasedání zahájil starosta pan Pavel Ulrich, který členy obecního zastupitelstva
přivítal a konstatoval, že schůze je usnášení schopná nadpoloviční většinou všech
členů zastupitelstva.
Zapisovatelkou z dnešního jednání je určena paní Šintáková.
Návrhová komise je určena ve složení: Josef Štěpánek, Jan Polívka
Zápis z jednání ověří: Mgr. Jana Podstavková, Jaroslava Krucká

1. Schválení programu

Starosta pan P. Ulrich přečetl program zasedání dle navržených bodů a navrhl
doplnění programu o bod č. 12 Schválení půjčky z Fondu rozvoje bydlení pro paní
Dagmar Šulhovou. K upravenému programu zasedání nikdo žádné připomínky
neměl.
Usnesení: ZO schvaluje program zasedání
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

2. Kontrola minulého usnesení + zápisy rady obce

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 40/2008
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Starosta pan P. Ulrich přečetl usnesení z minulého zasedání zastupitelstva
obce konaného dne 10. září 2007.
Připomněl, že byla schválena navržená společná opatření při pozemkových

úpravách, která se v současné době projektují. Dále byl schválen nákup pozemků
potřebných pro pozemkové úpravy. V současné době dochází k podepisování jed-
notlivých kupních smluv.
Rada Obce byla pověřena vyřešením financování ušlého zisku pana R. Be-

neše v době, kdy v obci probíhala výstavba kanalizace. Tento bod byl projednán
na zasedání Rady dne 19. září 2007, kde byl schválen pronájem parkoviště před
prodejnou Benešovi v částce 25.000,- Kč po dobu 6 měsíců.
Byly schváleny směnné smlouvy, kupní smlouvy na prodej pozemků v ulici

Zámecká pro jednotlivé zájemce a prodej pozemků paní Noskové.
Zastupitelstvo vzalo na vědomí vyvěšení záměru směnit pozemkovou parcelu

ve vlastnictví obce s pozemkovou parcelou ve vlastnictví pana Cyruse.
Byla schválena smlouva na financování odboček z kanalizace, Obecně závazná

vyhláška č. 2/2007, kterou se mění vyhláška č. 1/2004 o místních poplatcích, dále
dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo č. 153.06 na opravu ZŠ Kvasiny, kde zbývají zhruba
3 věci nedokončené, a to položení frézingu do příjezdové cesty, obložení schodu
kvůli snížení chodníku a obložení soklu na budově ZŠ.
18.20 hodin příchod pana J. Novotného.
Také byla schválena úprava rozpočtu č. 3 rok 2007, která byla zapracována

do rozpočtu.
Zastupitelstvo obce upozornilo Radu obce, že dosud nebyl splněn požadavek

na zpracování dopravně-technické studie komunikace II/321 Solnice-Kvasiny.
Byla projednána dohoda Sdružení SPLAV, o.s. a Místní akční skupiny Vy-

hlídka, která byla vzata na vědomí. Dále bylo Sdružení SPLAV, o.s. požádáno o
prezentaci svého strategického plánu rozvoje pro období 2007-2013. Starosta pan
P. Ulrich konstatoval, že plán obdržel a předložil ho zastupitelům k prostudování.
Posledním bodem minulého zasedání bylo projednání dokončení vodovodu a

kanalizace na Zámecké ulici, kdy ZO vzalo na vědomí, že dokončení bude ještě v
roce 2007. Starosta pan P. Ulrich vysvětlil, že tato akce bude bohužel provedena
sice jako první, ale až příští rok.
Starosta P. Ulrich zahájil diskusi k bodu kontrola usnesení rady obce. Zápisy

mají všichni členové ZO k dispozici. K tomuto bodu nikdo žádné připomínky
neměl.
Usnesení: ZO bere na vědomí kontrolu minulého usnesení a zápisy rady obce
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
Na závěr tohoto bodu starosta pan P. Ulrich informoval členy ZO o auditorské

kontrole, která na obci proběhla. Byla zjištěna chyba v usnesení z 6. zasedání ZO,
kdy byl schválen závěrečný účet obce za rok 2006. Věta ZO schválilo závěrečný
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účet obce za rok 2006 a Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce za rok
2006 se musí upravit na správný text usnesení: ZO schvaluje závěrečný účet obce
za rok 2006 a Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření obce za rok 2006 bez
výhrad.
Starosta pan P. Ulrich požádal zastupitele o schválení opravného usnesení.

Usnesení: ZO schvaluje závěrečný účet obce za rok 2006 a Zprávu o výsledku
přezkoumání hospodaření obce za rok 2006 bez výhrad.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

3. Schválení smlouvy kupní s p. Křepelou

Starosta pan P. Ulrich informoval členy ZO o záměru koupit pozemek PK č.
1023 a pozemek číslo parcely dle KN 3004 od pan Ing. Josefa Křepely z Pardubic.
Usnesení: ZO schvaluje kupní smlouvu na pozemek PK č. 1023 a pozemek číslo
parcely dle KN 3004 od pan Ing. Josefa Křepely z Pardubic. ZO pověřuje starostu
podpisem smlouvy.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

4. Schválení smlouvy směnné s p. Cyrusem

Starosta pan P. Ulrich konstatoval, že se jedná o směnu pozemkové parcely
č.p. 405/55 ve vlastnictví obce Kvasiny o výměre 690m2 za pozemkovou parcelu
č.p. 1059/1 o výměře 1781m2 a stavební pozemek č.p. 416 o výměře 282m2 ve
vlastnictví pana Josefa Cyruse z Prahy. Záměr směnit tyto pozemky byl vyvěšen
na úřední desce od 20. 9. 2007 do 5. 10. 2007.Tato směna bude uskutečněna na
základě znaleckých posudků.
Usnesení: ZO schvaluje směnu pozemkové parcely č.p. 405/55 ve vlastnictví obce
Kvasiny o výměře 690m2 za pozemkovou parcelu č.p. 1059/1 o výměře 1781m2

a stavební pozemek č.p. 416 o výměře 282m2, oba pozemky ve vlastnictví pana
Josefa Cyruse z Prahy. ZO pověřuje starostu podpisem smlouvy.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

5. Schválení dofinancování za chybějící žáky v ZŠ a přesuny v
rozpočtu

Starosta pan P. Ulrich informoval členy ZO o tom, že ředitel Základní školy
Kvasiny požádal zastupitelstvo obce o dofinancování za chybějící žáky. K 30. září
nesplňovala škola požadovaný počet o 5 žáků.
Výpočet výše dotace byl zjištěn na Odboru školství Městského úřadu v Rych-

nově nad Kněžnou. Ta činí od září do prosince 2007 celkem 38.799,- Kč. Pan
ředitel Kalous si podal požadavek na dofinancování ve výši 25.000,- Kč.
Pan V. Kalous k tomuto bodu dodal, že požádal o 25.000,- Kč, protože škola

ušetřila peníze v průběhu letních prázdnin z důvodu chybějících zaměstnanců.
Usnesení: ZO schvaluje příspěvek na platy zaměstnanců a odvody z mezd na
měsíce září-prosinec 2007 v celkové výši 25.000,- Kč.

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 40/2008



Obec informuje 14

Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
Dále starosta pan P. Ulrich informoval, že ředitel Základní školy Kvasiny

požádal o úpravu provozního rozpočtu školy. Z důvodu, že spotřeba materiálu
stoupla a rozpočet byl překročen. Jedná se o přesun 50.000,- Kč do položky „Spo-
třeba materiáluÿ z položek:
- z položky „DHIMÿ přesunout do položky „Spotřeba materiáluÿ 15.000,- Kč
- z položky „Spotřeba plynuÿ přesunout do položky „Spotřeba materiáluÿ 10.000,-
Kč
- z položky „Ostatní službyÿ přesunout do položky „Spotřeba materiáluÿ 25.000,-
Kč
Celková výše rozpočtu zůstane stejná. V rámci rozpočtu školy by nemělo dojít

k závažnému překročení rozpočtu.
Usnesení: ZO schvaluje úpravu provozního rozpočtu školy týkající se přesunu
50.000,- Kč do položky „Spotřeba materiáluÿ z položek:
- z položky „DHIMÿ přesunout do položky „Spotřeba materiálu„ÿÿ 15.000,- Kč
- z položky „Spotřeba plynuÿ přesunout do položky „Spotřeba materiáluÿ 10.000,-
Kč
- z položky „Ostatní službyÿ přesunout do položky „Spotřeba materiáluÿ 25.000,-
Kč
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

6. Schválení Dohody o vypořádání za zvláštní užívání silničního
pozemku

Starosta p. Pavel Ulrich informoval členy ZO o smlouvě uzavřené mezi in-
vestorem stavby Kanalizace a ČOV Solnice, Ještětice, Kvasiny Městem Solnicí a
Správou a Údržbou silnic Královéhradeckého kraje. Jedná se o Smlouvu o pod-
mínkách zřízení stavby a provozu vodárenského vedení a zařízení a o omezení
užívání nemovitosti. Královéhradecký kraj je vlastníkem silničních pozemků a
předmětem smlouvy je udělení oprávnění zvláštního užíváních těchto pozemků.
Celková výše peněžité náhrady za zvláštní užívání silničního pozemku činí

2.498.703,- Kč. Na základě rozhodnutí SÚS byla peněžitá náhrady snížena o 60%,
činí tedy 999.481,– Kč.
Tím pro nás vznikl závazek. Byl proveden výpočet náhrad za zvláštní užívání

silničního pozemku na poměrné rozložení v jednotlivých obcích. Podle tohoto
výpočtu připadá na Město Solnice 37% náhrad a na Obec Kvasiny 63
Starosta pan P. Ulrich uvedl, že v rozpočtu obce zbývají letošní rok peníze

na územním rozvoji, ze kterých bude tento závazek uhrazen. Otevřel k tomuto
bodu diskusi.
Pan RNDr. O. Štěpán upozornil na to, že o podobných akcích je třeba vědět

dopředu.
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Usnesení: ZO schvaluje Dohodu o vypořádání náhrad za zvláštní užívání sil-
ničního pozemku mezi Obcí Kvasiny a Městem Solnice. ZO pověřuje starostu
podpisem dohody.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

7. Schválení inventarizačních komisí s kontrolou do 31. 12. 2007

Starosta pan P. Ulrich uvedl, že všichni členové ZO obdrželi k prostudování
návrh na hlavní a dílčí inventarizační komise. Dále uvedl, že bude nutné provést
drobné úpravy. Z důvodu, že pan J. Nosek je po operaci, bude muset být nahra-
zen. V inventarizační komisi pro Obecní úřad ho nahradí paní M. Nosková a v
inventarizační komisi pro Místní hospodářství ho nahradí pan T. Vuršr. Dále byla
nahrazena paní A. Macháňová pro inventarizační komisi pro kadeřnictví slečnou
P. Brožovou. Ostatní dílčí komise zůstávají nezměněny.
Usnesení: ZO schvaluje návrh hlavní i dílčích inventarizačních komisí k inven-

tarizaci obce dle přiloženého návrhu a schvaluje zahájení inventur od 15.11.2007.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

8. Schválení prodeje části pozemku pro stavbu verandy

Starosta pan P. Ulrich informoval členy ZO o tom, že pan Tomáš Antes si
požádal o koupi části pozemku pro výstavbu verandy. Tato veranda by nezasa-
hovala do komunikace. Tato žádost byla projednána na zasedání rady obce dne
17. října 2007, kde rada navrhla schválení prodeje tohoto pozemku za podmínek,
že si pan T. Antes na své náklady provede zaměření, znalecký posudek a vklad
kupní smlouvy.
Pan J. Novotný se optal, zda tam zůstane dostatek místa pro průjezd ze-

mědělských strojů a v zimě dostatek místa na vyhrnování sněhu. Starosta pan
P. Ulrich odpověděl, že tuto situaci ještě zkontrolují. Do smlouvy se zapracuje
podmínka, že střecha nesmí zasahovat do komunikace.
Usnesení: ZO schvaluje prodej části pozemku komunikace panu T. Antesovi za
podmínek nezúžení profilu současné komunikace.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

9. Schválení úprav rozpočtu obce č. 4 rok 2007

Většina úprav už byla projednávána. Doplněný seznam má k dispozici pan
RNDr. O. Štěpán.
Starosta pan P. Ulrich informoval o dofinancování 2. etapy bezdrátového roz-

hlasu ve výši 378 tis. V současné době je prováděna kontrola funkčnosti tohoto za-
řízení. K tomuto místostarosta pan J. Tkadlec uvedl, že včera probíhala zkouška
funkčnosti jednotlivých hlásičů, při které byly zjištěny nedostatky. Dnes byla
poslána reklamace na firmy VEGACOM a MONTELU. Ve stávajícím zařízení
dochází k rušení hlášení v době, kdy hlásí Město Solnice. Je to z důvodu, že
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máme stejný kmitočet. Zhruba do 3 týdnů bychom měli mít jinou ústřednu s
jiným kmitočtem.
Usnesení: ZO schvaluje předložený úpravu rozpočtu č. 4 navýšením v příjmech
o 100.000,– tis. Kč podle položek, jak je uvedeno v návrhu. ZO pověřuje správce
rozpočtu zapracováním těchto změn do rozpočtu obce.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

10. Schválení rozpočtového hospodaření na rok 2008 a výhledu na 5
let

Starosta pan P. Ulrich konstatoval, že rozpočet obce na rok 2008 nebyl ještě
schválen a v takovém případě požaduje audit schválení rozpočtového provizoria,
které zajistí, že finanční prostředky budou čerpány pouze na základní výdaje
potřebné pro chod obce. Současně s rozpočtovým provizoriem máme i výhled na
5 let dopředu. Jednotlivé položky jsou přepočítány na novou daňovou úpravu.
Pan RNDr. Otto Štěpán ještě dodal, že rozpočtové provizorium ve výši 1/12

na každý měsíc z celkového rozpočtu na rok 2007 je rozumné řešení a navrhl jeho
schválení do doby, než bude schválen rozpočet obce na rok 2008. Dále uvedl, že
výhled na 5 let by mělo ZO vzít na vědomí.
Usnesení: ZO schvaluje rozpočtové provizorium jako výhled čerpání rozpočtu
na rok 2008 ve výši 1/12 na každý měsíc z celkového rozpočtu na rok 2007.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

11. Diskuse k návrhu rozpočtu na rok 2008

Předseda finančního výboru pan RNDr. O. Štěpán uvedl, že z důvodu schvá-
lení rozpočtového provizoria se budeme ve výdajích řídit rokem 2007, příjmy
nejsou prozatím jasné. Bude nutné, abychom se v lednu sešli. Návrh rozpočtu na
rok 2008 bude všem členům ZO rozeslán k prostudování.
Usnesení: ZO bere na vědomí 1. návrh rozpočtu na rok 2008.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

12. Schválení půjčky z FRB

Starosta p. Pavel Ulrich konstatoval, že paní Veronika Hašková bytem Kvasiny
233 si podala žádost o poskytnutí půjčky z fondu rozvoje bydlení. Jedná se o
půjčku ve výši 50 000,- Kč. Tato částka by byla použita na nákup a zhotovení
ústředního topení v bytovém domě čp. 233.
Dále starosta pan P. Ulrich konstatoval, že příští rok bude moci být z fondu

rozvoje bydlení půjčeno ještě 120 tis. Kč.
Usnesení: ZO schvaluje poskytnutí půjčku z FRB paní Veronice Haškové ve výši
50 000,- Kč s 5% úrokem na dobu 2 let.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

13. Diskuse
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Pan Langr uvedl, že z různých novin se dovídáme, že tento region obdržel
1,5 mld. Kč na územní rozvoj. K této připomínce starosta pan P. Ulrich uvedl,
že se jedná o peníze, které byly investovány do průmyslové zóny, na výstavbu
čističky, na výstavbu ZTV Zámecká, Hamernice. Zbytek peněz byl rozdělen na
komunikace, nemocnice, školství a do dalších míst v regionu.
Pan Langr se dále optal, zda ZTV na Zámecké ulici budou připraveny podobně

jako je to na okraji Častolovic. Na tento dotaz starosta pan P. Ulrich odpověděl,
že ZTV připraveny budou a jsou připraveny i výkupy pozemků.
Paní J. Krucká se optala, jak je to s dlužným nájemným v bytě u Chrupko-

vých. Na tento dotaz starosta pan P. Ulrich odpověděl, že manželé Chrupkovi
složili na účet 40.000,- Kč za dlužné nájemné a prostory archivu byly vyklizeny.
Pan V. Kalous poděkoval za rekonstrukci školy. Dále uvedl, že během podzim-

ních prázdnin byla nalezena spousta nedodělků, celkem 20, z toho 6 bylo tento
týden odstraněno. K této připomínce starosta pan P. Ulrich uvedl, že případné
nedodělky a závady budou uvedeny v zápisu a stanoví se termín, do kdy musí
být odstraněny.
Pan Ešpandr upozornil na kolísající tlak vody v současné době. Starosta pan

P. Ulrich vysvětlil, že tlak jde v současné době pouze od Solnice. Před měsícem,
kdy šel tlak od Solnice a současně od Skuhrova, bylo vše v pořádku.
Zasedání ZO bylo ukončeno v 21.00 hodin. Na závěr zasedání starosta pan P.

Ulrich popřál všem přítomným hezké Vánoce a všechno nejlepší do nového roku
2008. -ou-

Zprávy z naší školy

7. prosince se žáci 4. a 5. roč-
níku zúčastnili SOLNICKÉHO PĚ-
TIBOJE. Soutěžilo se v disciplínách:
skok z místa, šplh na tyči, hod na koš,
skákání přes švihadlo a člunkový běh.
V kategorii 5. třída - dívky, skončily

na stupních vítězů Lenka Chorvá-
tová, Iva Kulhánková a Leona Po-
hlová.
V kategorii 4. třída - chlapci, obsa-

dil Adam Bartoš 3. místo.
V hodnocení škol jsme byli na 2.

místě za pořádající školou Solnice.
Děti měly z úspěchů radost a po-

chutnaly si na vyhraném dortu.
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13. prosince navštívili naši pá-
ťáci HVĚZDÁRNU V HRADCI KRÁ-
LOVÉ.

Vyslechli zajímavé vyprávění o
Zemi, Slunci a vesmíru. Prohlédli si
velký hvězdářský dalekohled, obdivo-

vali hvězdy v planetáriu nebo se mohli
zvážit na kosmické váze. Na památku si
koupili pohledy planet a jiné suvenýry
o vesmíru.

Všem se hvězdárna velice líbila.
-jp-
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O činnosti kulturní komise

Vážení čtenáři kvasinského zpra-
vodaje. Vinou „selhání technikyÿ se
do podzimního čísla nedostal příspě-
vek o činnosti kulturní komise ve tře-
tím čtvrtletí riku 2007. Zpráva je na
webových stránkách obce, ale pro ty,
kteří nemají možnost stránky navštívit
stručně shrnu.
Před nástupem dětí do školy jsme

připravili na neděli 1. září sousedské
odpoledne za kulturním domem. Pro
děti i „odvážnéÿ rodiče byla připra-
vena překážková dráha, koně z Ještě-
tic neúnavně na svých hřbetech vo-
zily děti,každý příchozí dostal párek,
který si mohl opéci u malého ohýnku.
K tomu všemu nám hrálo 5 kytaristů z
Dobrušky známé i méně známé tramp-
ské písničky.
Nejpodařenější akcí kulturní komise

byl večerní pohádkový les v zámec-
kém parku. Tentokrát dobrý večer a
dobrou noc popřál Večerníček. V pů-
vodní zprávě jsem vyjmenovala všechny
postavičky a jejich představitele, po-
mocníky z řad dobrovolníků, kteří po-
mohli zajistit konání této akce. Nebudu
je teď znova jmenovat, ale ještě jednou
jim chci poděkovat za nasazení, ochotu
a pomoc. Na noční procházku se vydalo
na 400 návštěvníků.
Nastal podzim, příroda se začala

proměňovat a vybarvovat a my se začali
chystat na předvánoční akce. Byly to:
adventní trhy, čertovská diskotéka s mi-
kulášskou nadílkou a Vánoce na zámku
s vánočním koncertem.
ADVENTNÍ TRHY - 1. prosince,

před první adventní nedělí. Prodejci

tentokrát dodrželi slovo a přijeli vý-
lučně s vánočním zbožím. Bohužel ná-
vštěvnost lidí byla oproti loňskému
roku velice slabá. „Možná nevhodně
zvolený termínÿ říkali jsme si na závěr
akce, kterou navštívilo 78 lidí.

ČERTOVSKÁ DISKOTÉKA -
2. prosince. Sehnat masky, připravit
novou „režiiÿ, tentokrát to byl starý
a nemocný Lucifer, který se pohyboval
pouze na kolečkovém křesle, odměna
dětem atd. Za vším je nasazení a sta-
rost členů kulturní komise. Výsledek?
Nejmenší počet dětí a rodičů za po-
slední roky (Mikuláš rozdal pouze 15
balíčků). To už i těm největším op-
timistům v našich řadách „docházel
dechÿ,a z úst se drala otázka - „Má to
vůbec cenu něco dělat?ÿ

VÁNOCE NA ZÁMKU A VÁ-
NOČNÍ KONCERT - 21. prosince. Loň-
ská návštěva 200 spokojených lidí. A
letos? Katastrofa!! Bylo mně moc líto
dětí, kteří živý betlém nacvičovaly už
od podzimu, poslední dny každý den
od 7 hodin před vyučováním. Vychy-
távaly se nedostatky, které byly vloni
a tak bylo letošní dětské vystoupení
hezčí. Děti s paní učitelkou Kruckou si
zaslouží velikou pochvalu a dík. Za vy-
stoupení a za čas, který tomu věnovaly.
I přes mrazivé počasí potěšily všechny,
kteří přišli. Z ochozu zámeckého bal-
kónu zněly koledy tentokrát trojhlasně.
Vánoční koncert skupiny GEMMA po-
hladil po duši a vehnal slzu do oka.
Účast na betlému 85 lidí a na koncertě
28!

Vážení spoluobčané, co se to děje?
Proč ten nezájem? Vždyť jsme ves-
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nice a ne žádné anonymní město, kde
lidi za sebou zavřou dveře v těch be-
tonových škatulkách a pomalu neznají
ani své sousedy. Město vždycky vesnici
závidělo právě ty vztahy mezi obyva-
teli. Kde jsou vesnické společenské akce,
nakterých se lidé scházeli, pobavili se,
zapoměli na každodenní starosti a spo-
kojeně odcházeli domů. Ještě vloňském
roce nám okolní obce záviděly kulturní
akce, které se v Kvasinách pořádaly.

Proto,ač velice nerada, musím ve-
řejnosti oznámit, že pro rok 2008 se
kulturní komise „odmlčíÿ. Na začátku
roku se uskuteční již dlouho dopředu
naplánovaný dětský karneval - 3. února
a obecní ples 9. února 2008. Myslím si,
že s novou „cenovou reformouÿ, by
účast na dalších akcích byla nulová.
Kulturní komise ale bude připravovat
na rok 2009 důstojnou oslavu 465 let
založení obce Kvasiny spojenou se sra-
zem rodáků. Na tuto akci se budeme
pečlivě připravovat a doufat, že tato
oslava bude pozitivně hodnocena Vámi
všemi. Obracím se na Vás s prosbou.
Pokud znáte rodáky, kteří se odstěho-
vali již před lety, víte kontakty, po-
možte nám dát dohromadyregistr ro-
dáků. Informace prosím předejte na
obecním úřadě paní Šintákové. Děkuji
Vám za spolupráci.

Přeji Vám v novém roce zdraví, pro-
tože je vzácné, štěstí,protože je krásné,
lásku, neboť je jí málo, aby žít za to
stálo. Příjemný a klidný rok 2008.

-ir-

Naši důchodci

4. října jsme ještě využili poněkud
pěkného počasí a vyjeli autobusem na
náš poslední výlet letošního roku po
trase: Holice, Kutná Hora a Sedlec.
Protože byla v té době uzavřena hlavní
silnice z důvodu budování kanalizace,
jeli jsme po vedlejší silnici od Luka-
vice. První zastávka byla u Kociáno-
vých, pak u školy a u konzumu. Ces-
tou nám vyprávěla paní Dytrtová něco
z historie Kunětické hory, kterou jsme
bohužel pro silnou mlhu neviděli. První
zastávka byla v Holicích, kde jsme si
prohlédli muzeum Emila Holuba z jeho
cest po Africe včetně množství vysta-
vovaných exponátů. Část jeho sbírky
je také uložena v Praze. Po prohlídce
jsme odjeli autobusem do Kutné Hory,
kde jsme se nejdřív rozešli na oběd.
Ve 13 hodin jsme si prohlédli gotickou
katedrálu sv. Barbory, dále jsme po-
kračovali s průvodkyní paní Nováčko-
vou po okružní prohlídce města. Kutná
Hora má mnoho historických budov,
vzniklých v době jejího největšího roz-
květu, tj. při dolování stříbra. Poslední
část prohlídky byl Vlašský dvůr a min-
covna. Po přesunu na parkoviště jsme
odjeli autobusem na Sedlec. Tady jsme
navštívili kostnici ve hřbitovním kos-
tele Všech svatých. Výzdobu chrámu
z lidských kostí uspořádal téměř slepý
mnich. Po prohlídce jsme odjeli auto-
busem na zpáteční cestu domů. Účast
byla 33 osob.

18. listopadu se uskutečnilo opět
tradiční setkání důchodců s panem sta-
rostou Ulrichem. Toto se uskutečnilo
společně s kulturní komisí. Beseda byla
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zaměřena především na budování ka-
nalizace v obci a problémy spojené s
touto akcí. Po celé obci byla provedena
výměna amplionů veřejného rozhlasu.
Připomněla se také výměna jízdních
řádů autobusů i vlaků s platností od 8.
prosince. Starosta rovněž upozornil na
změny průjezdnosti a parkovacích zón
v okresním městě. Po projevu následo-
valo občerstvení, zákusky a káva. Pan
Marel s klávesy a zpěvačkou se posta-
rali o dobrou náladu všech přítomných
na zakončení celé akce. Zúčastnilo se 77
osob.

Poslední akce letošního roku byla
28. listopadu ve formě přednášky pana
Bohumíra Dragouna na téma historie
osídlení Orlických hor a podhůří. Hod-
notné vyprávění bylo zpestřeno dobo-
vými fotografiemi z dob, kdy v našem
pohraničí žili převážně občané německé
národnosti. Dozvěděli jsme se mnoho
zajímavých údajů o Deštném, Masa-
rykově chatě, Velkém a Malém Uhří-
nově, Benátkách, Jedlové, Mnichové
atd. Účast na přednášce byla 51 osob.

V letním vydání Kasinského zpra-
vodaje jsme do celkové zprávy o čin-
nosti klubu důchodců zapomněli podě-
kovat paní Slámové, která nám velice
pomohla při našem zájezdu do Polska,
např. návštěvě zajímavých míst v láz-
ních a muzea betlémů, parkování apod.
Za tuto činnost vyjadřujeme paní Slá-
mové srdečný dík. Kdo by měl pro naši
činnost klubu důchodců dobré nebo za-
jímavé nápady, nechť se přihlásí u ně-
kterého člena výboru. Předem děku-
jeme.

Miroslav Rotter

Volejbal

Po skončení léta začala nová se-
zóna 2007/2008 a sice podzimní částí.
Jaké jsou výsledky družstev dospělých
a mládeže uvádíme následovně:

Okresní divize mužů:

4. AŠ Kvasiny 6 4 2 14:12 10

Družstvo v důsledku špatného po-
časí nemá odehrané 2 mistrovské zá-
pasy.

Krajský přebor II. třídy ženy - sk. B:

7. AŠ Kvasiny B 16 6 10 29:35 22
9. AŠ Kvasiny A 14 3 11 17:36 17

Družstvo B nemá sehrány 2 mis-
trovské zápasy a družstvo A již 4 mis-
trovská utkání, vše v důsledku špatného
deštivého počasí.

Orlická divize žen:

3. AŠ Kvasiny C 8 4 4 14:19 12

Rovněž zbývají sehrát 2 utkání z
podzimní části. Toto družstvo hraje i
přes zimní období vždy venku v cizích
halách.

Mládežnická družstva

Jsou zapojena do krajského přeboru
starších žákyň, kde účinkuje 18 druž-
stev. Hraje se zvláštní systém každý
s každým formou turnajů v halách po
celém kraji. Děvčata již hrála v Tur-
nově, Jaroměři, Červeném Kostelci a
Náchodě a po součtu všech utkání se na
jaře vytvoří nové výkonnostní skupiny
po 5 družstvech a ta zasáhnou do ko-
nečného umístění opět formou turnajů!
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Další hrají tzv. čtyřkový volejbal,
zatím pouze 2 turnaje, výsledky jsou
neúplné.
Dále máme 1 družstvo pro přehazo-

vanou, zatím pouze 1 turnaj odehrán.

Zajímavosti z oddílu

• Oddíl trénuje od 15. října do 15.
dubna v tělocvičně ZŠ v Solnici, ZŠ
Rychnov n. Kn. U zimního stadionu
a často v Česticích.

• Byl uspořádán nábor nových členů
ve čtyřech ZŠ v okolí. Zpočátku
se zdálo, že se zvýší počet mlá-
deže, ale postupem času dětí ubývá,
účast na tréninku někdy přímo ža-
lostná, výkonnost není na dobré
úrovni. Nezlepší-li se účast, dojde k
omezení činnosti. Trenéři vykonávají
tuto činnost zdarma a je to pro ně
ztráta času. Měli by pomoci rodiče
děti a dohlédnout na jejich účast na
trénincích.

• Za rok 2007 oddíl odpracoval zdarma
na údržbě areálu (obecního!) již 517
hodin. Na jaře a na podzim úklid are-
álu a spadaného listí, zakrytí hřiště
na plážový volejbal, provedení che-
mizace 5 kurtů proti mechu, zno-
vuopravení plotu po pádu dalšího
stromu, který zničil 20 metrů plotu a
„beachÿ volejbal. Oddíl dále provádí
sekání trávy v areálu (7x), drobné
nátěry atd.

• Podívejme se trochu do historie. V
obci se chodilo cvičit do Sokola v
zámku do dnešního Loveckého sálu
a občas do školy do třídy, což bylo
naprosto nevyhovující. První pokus
postavit tělocvičnu učinil Spartak.

Měla stát na místě dnešní vrátnice
II, vedle sportovišť na kopanou a
lední hokej. Osud tomu nepřál a zů-
stalo pouze u zbožného přání. Na
místě před zámkem měla stát další
tělocvična, ale ani ta neuspěla. Nej-
dále byla výstavba tělocvičny u školy
(p. Fencl, p. Piskora), projekt a
stropní oblouky byly zajištěny, ale
ani to nedopadlo, stále to vadilo vyš-
ším místům. Poprvé se alespoň po-
dařilo získat „domovské právoÿ v tě-
locvičně průmyslové školy v Rych-
nově n. Kn., o což se zasloužil ředitel
AZNP Kvasiny ing. Radocha. Jeho
odchodem se však ztrácel tamní vliv,
ale další možnost se naskytla vybu-
dováním víceúčelové sportovní haly
v Solnici, později VZKP a dnešní
solnický kulturní dům. Pořádaly se
tu plesy, politické konference a další
společenské události, sport jako ta-
kový však vypadl téměř ze hry. Je ve-
lice smutné, že po 55 letech se nepo-
dařilo v obci vybudovat vlastní stá-
nek, který by využívali nejen spor-
tovci, ale i škola, sociální ústav a ve-
řejnost. Dojíždění po 6 měsíců v roce
stojí peníze, děti se bojí potmě ve-
čer chodit samy a náklady na proná-
jem tělocvičen jsou vysoké. Sporty se
na základě olympijské myšlenky stě-
hují do sportovních hal s odpovídají-
cím zázemím ve větších městech. Od-
díl jako je ten náš jen velice těžko
drží krok s ostatními. Všechna druž-
stva v okrese i kraji mají své „zimní
stánkyÿ, některá dokonce i více. Na
tuto situaci jsme již v minulosti ně-
kolikrát upozorňovali, ale zatím ne-
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nastal obrat k lepšímu!!!
• Výbor oddílu po zhodnocení účasti
družstev uvažuje o zrušení turnajů
veteránů v červnu a deblových smí-
šených družstev v květnu.

• Naopak dobrou účast mají turnaje
mládeže koncem dubna (49 druž-
stev), oddíl po neposkytnutí grantů
od krajského výboru bude muset
shánět sponzory pro zajištění cen.

• Na závěr lze konstatovat, že nová
sezóna nezačala nejlépe a jaro nám
ukáže, zda dojde ke zlepšení a udr-
žení tradice.

• Volejbalisté Kvasin přejí v novém
roce 2008 hodně zdraví a spokoje-
nosti všem občanům obce!

Alois Vavera

Naše hasičky - sezóna 2007

Jaká že byla ta uplynulá sezóna
Kvasinských hasiček?? Vlastně by se
dalo říci, že byla stříbrná. . . obě dlou-
hodobé týmové soutěže, kterých se zú-
častnily, přinesly totiž v konečných vý-
sledcích těsná 2.místa. I Český Pohár
v běhu na 100 metrů s překážkami vy-
nesl našim členkám skvělé individuální
umístění.
Postupové soutěže začaly již v

květnu okrskovým kolem na Osečnici.
V polovině června nás přivítalo okresní
kolo v Malé Čermné a ke konci stejného
měsíce hostily krajské kolo Pardubice.
Na všech výše jmenovaných závodech se
týmu velmi dařilo - s naprostým přehle-
dem zvítězil a vybojoval účast na Mis-
trovství republiky, které se v září usku-
tečnilo v západočeské Plzni. Ani tam
neudělaly naše hasičky ostudu, naopak

- staly se jediným družstvem, které zís-
kalo medaili ve všech disciplínách. Celé
klání začalo v sobotu dopoledne bě-
hem na 100 metrů s překážkami. V
celkovém součtu šesti časů, vybojovaly
naše holky 2. místo s minimálním od-
stupem za vedoucími Chválenicemi. In-
dividuálně se prosadily Monika Sed-
latá, která se stala mistryní republiky,
Pavla Švaříčková, která svým prozatím
životním výkonem obsadila bronzovou
příčku. Soňa Bělehrádková vybojovala
10. místo, Jitka Kubíčková byla 18.,
Lenka Židová 52. a Zuzka Němečková
56. Úroveň se od minulého roku velmi
zvedla, takže holky zaslouží za své vý-
kony obrovskou pochvalu! Další sobotní
disciplínou byla štafeta 4 x 100 metrů
- první čtyřka zaběhla bezchybně a tak
se ta druhá mohla pokusit o příčky nej-
vyšší. Pár malých chybiček zlato odválo
do Chválenic, ale i se stříbrem, bylo
celé družstvo moc spokojené. . . . o to
víc, když si upevnilo druhou pozici v
celkovém hodnocení. V neděli přišla na
řadu disciplína pravdy - požární útok!
I přes velkou nervozitu předvedly děv-
čata ukázkový útok a opět se přesvěd-
čily, že když 9 lidí dokáže držet pohro-
madě a táhnout za jeden provaz, dají se
dělat velké věci!! V již zmíněném požár-
ním útoku vybojovaly bronzovou me-
daili. V celkovém hodnocení Mistrov-
ství republiky se Kvasiňačky umístily
velmi těsně na 2. místě, což znamenalo
obrovskou radost a spokojenost!

Stejně jako již spoustu let nazpět,
se naše družstvo zúčastnilo i seriálu
soutěží v požárním útoku, Podorlická
liga. Přesto, že kvůli stovkám, nebo
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postupovým soutěžím nemohly objet
všechny závody, zasahovaly po celý čas
do bojů o příčky nejvyšší. Díky po-
sledním dvěma nepovedeným pokusům,
skončily na 2. místě. Oproti loňsku
malinko pohoršení, ale přes problémy,
které tým postihly na konci minulé a
začátku letošní sezóny, je to až neče-
kaný úspěch a holky z něho mají ob-
rovskou radost!!
Český pohár v běhu na sto metrů

s překážkami zahrnoval celkem šest zá-
vodů a to v Plzni, Moravském Berouně,
Kvasinách, Turnově, Kamenci a Boro-
vanech. Po dvouleté pauze opět celý se-
riál vyhrála naše Monika Sedlatá. Pavla
Švaříčková zůstala těsně pod bednou
čtvrtá, Soňa Bělehrádková je osmá a
Jitka Kubíčková dvacátá první! Na sou-
těži v domácím prostředí Pod Olšinou
se představily i Lenka Židová, Petra Vo-
borníková, Danka Hladíková, Zuzka Po-
slušná, Eliška Tomášová a Milča Ul-
richová. Ani ony neudělaly na dráze
ostudu a předvedly skvělé výkony.
Snad se našemu ženskému týmu po-

daří v příštím roce navázat na tuto
skvělou sezónu a budou svými výkony
dále dělat dobré jméno naší obci.

hasičky

Své ANO si řekli

Od vydání minulého zpravodaje
uzavřeli sňatek Vlasák Roman a Mer-
xbauerová Petra.
Přejeme Vám hodně zdraví, radosti,

dostatek lásky a vzájemné úcty, abyste
i těžkosti života dokázali překonat.

Vítáme

V uplynulých mesících se v naší obci
narodili Matěj Pelinka a Josef Dusílek.
Novým občánkům přejeme do ži-

vota hodně štěstí a šťastným rodičům
gratulujeme.

Blahopřejeme

Vážení čtenáři, ve společenské rub-
rice pravidelně blahopřejeme všem na-
šim spoluobčanům, kteří v příslušném
období dosáhli věku 70 let a více. Pokud
si někdo nepřeje být zde uveden, nechť
nám to prosím oznámí, jinak vycházíme
z údajů evidence obyvatel vedeném na
obecním úřadě. Kultuní komise chodí
blahopřát občanům, kteří dosáli věku
70, 75, 80 let a pak každý další rok.
V následujících měsících oslaví své

narozeniny tito naši spoluobčané:

Leden

Zimová Helena 72
Hofman Josef 75
Vašátko Josef 76
Rozínková Marie 80

Únor

Hartmanová Věra 71
Thér Zdeněk 71
Hovorková Marie 72
Novotný Jiří 72
Kocián František 72
Hartman Jan 74
Seibert Miroslav 74
Horák Ladislav 75
Niederle Bedřich 77
Černá Anežka 79
Krajňák Štefan 85

Březen
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Pavel Jiří 71
Petříková Marie 72
Netík Zdeněk 72
Gunarová Anna 73
Matuška Josef 74
Piskorová Jiřina 75
Řežábek Karel 76
Heimová Františka 78
Plíštilová Milada 79
Wimmerová Julie 79
Růžičková Milada 79
Holoubek Josef 80
Fryčová Věra 82
Kohout Miroslav 82
Matoušková Květoslava 83
Červinková Marie 84

Vzpomínáme

Na létě zemřeli tito občané naší
obce: Přibyl Josef, Hermanová Miluše,
Čtvrtečková Věra, Štěpán Alois a Mar-
ková Marie.
Vážení pozůstalí, přijměte projev

hluboké soustrasti.

Pečovatelská služba Kvasiny

Vážení a milí spoluobčané-senioři.

Rádi bychom Vás prostřednictvím
tohoto zpravodaje oslovily a nabídly
naše služby, a tím i významnou pomoc.
Jistě jsou mezi Vámi ti, kteří by trošku
potřebovali pomoci, ale nechcete obtě-
žovat své příbuzné a známé. Často slý-
cháváme: „Co tomu řeknou sousedi, že
si nechám od cizích uklízet, když mám
děti.ÿ Víme, jsme vesnička, kde každý
zná každého a každý vidí druhému „do
talířeÿ, jak se říká. Ale není to přeci
žádná hanba požádat někoho o pomoc.

Vždyť tu pomoc může už zítra potřebo-
vat právě Váš soused. A proto jsme tu
my, PEČOVATELSKÁ SLUŽBA KVA-
SINY.

Posílily jsme naše řady věřte,že nám
není žádná práce cizí. Rádi Vám po-
můžeme uklidit domácnost, umýt okna,
obstarat nákup, dovezeme oběd, vykou-
peme, vypereme nebo si jen tak popo-
vídat, aby člověk nemusel být celý den
sám. V případě zdravotních problémů
nebo nepředvídaných událostí nás mů-
žete zavolat, my přijedeme a zařídíme
vše potřebné. Naše pečovatelky jsou v
tomto směru opravdu zkušené a plné
vstřícnosti. Důležité ale je, abychom o
Vás věděly. Jediným naším cílem je, aby
Vaše trápeníčko, spojené se sníženou
soběstačností bylo pokud možno nahra-
zeno příjemnými a klidnými dny, které
trávíte ve svém známém prostředí.

Nejvíce využívanou službou je do-
posud rozvoz obědů. Cena oběda je sta-
novena Ústavem sociální péče, odkud
obědy odebíráme. Senioři, kteří odešli
do důchodu z automobilky dostávají
příspěvek na obědy. Cena donášky je
10,-Kč (manželský pár platí jednu do-
nášku).

V roce 2008 bychom chtěli v domě
s pečovatelskou službou zřídit středisko
osobní hygieny (SOH). Dosud jsou spo-
luobčané,kteří tuto službu potřebují
vozeny do Rychnova nad Kněžnou. Vše
ale záleží na dotacích a grantech. Dal-
ším naším přání by bylo denní centrum
pro seniory. Ale to jsou všechno plány.

Naše pečovatelská služba úzce spo-
lupracuje s obvodními lékaři, agentu-
rou domácí péče paní Olgy Mikové,
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sociálně-zdravotním úřadem v Rych-
nově nad Kněžnou.

Můžete se na nás obrátit v pracovní
dny od 6.30 - 15 hodin na telefonním
čísle 494 596 510 nebo 602 332 883, nebo
přímo vdomě s pečovatelskou službou
(od února bychom naši pracovní dobu
chtěli prodloužit do 19 hodin).

Nůši zdraví v novém roce Vám přeje
Pečovatelská služba Kvasiny. -ir-

Oprava kostela

Vážení občané!

Ve Skuhrově nad Bělou probíhají
větší údržbové práce na kostele.

Bylo nutné provést výměnu sta-
rých rozvodů elektrického vedení, které
již neodpovídalo bezpečnostním před-
pisům a na rozvodech se podepsala vlh-
kost omítek, která zničila textilní izo-

laci! Osvětlovací tělesa, musela být také
demontována a bylo nutné je nahradit
novými, normám odpovídajícími.
Při tom došlo k opravě vnitřních

omítek. Kdo situaci neznáte, tak jen vy-
světlení: Bylo nutné provlhlou opadáva-
jící omítku odstranit, zdivo řádně očis-
tit a nahradit novou sanační omítkou
do výše dvou metrů.
Řada prací probíhala brigádně, ale

odborná práce musela být svěřena firmě
a je již hotova, včetně nového oštuko-
vání.
Bylo demontováno staré, ošklivé,

červotočivé a hnilobou poškozené zá-
dveří a nahrazeno novými vnitřními
dveřmi. Ve výrobě jsou i nové hlavní
dveře a dveře na kůr a do sakristie, ty
staré nejsou ani vzhledné, ani dosta-
tečně bezpečné.
Při sundávání obrazů křížové cesty

se potvrdilo to, co nebylo z lavic kostela
ani tolik patrné. Jsou v naprosto kri-
tickém stavu. Je nutná jejich renovace
a hledají se možnosti jak a za kolik ko-
run křížovou cestu pro kostel zachránit.
Příští rok nás čeká dokončení rekon-

strukce obrazů křížové cesty, vymalo-
vání kostela, zhotovení všech vchodo-
vých dveří, chceme upravit i podlahu
v presbytáři - u oltáře a provést nutné
odvodnění vnějšího zdiva kostela.
To byl částečný výčet toho, co se

udělalo a co nás ještě čeká.
Protože se blíží konec roku a každý

z Vás bude hodnotit svoji ekonomic-
kou situaci a možná, že u řady z Vás
byla příznivá, obracíme se jako farníci
s prosbou o pomoc ve financování zmí-
něné akce. Jsme přesvědčeni, že v kaž-
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dém se najde alespoň minimální vztah
k této prováděné akci, byť nechodíte
do kostela, ale berete to třeba jen jako
vztah ke kulturní památce, která má
svoji historii, přečkala řadu generací a
bez nutných oprav by další čas nevydr-
žela.

Rámcový rozpočet:
• Elektroinstalace včetně svítidel -
250.000,-

• Oprava omítek - 200.000,-
• Nové dveře - 70.000,-
• Renovace křížové cesty - 80.000,-
• Presbytář - okolí oltáře - 100.000,-
• Malování - 90.000,-
• Oprava vnitřního vybavení - 50.000,-
• Vnější odvodnění stěn kostela -
230.000,-

Celkem 1.070.000,-

Stávající finanční zdroje - z vlast-
ních zdrojů a od dárců jsme dosud po-
kryli cca polovinu nákladů.
Doufáme ve Vaší laskavost a štěd-

rost a prosíme Vás, abyste případné fi-
nanční prostředky po Vašem zvážení
předali v hotovosti proti potvrzení na
faře v Solnici a nebo poukázali na účet
č 211 493 888 /0300. Jako variabilní
symbol dejte 33300 a číslo popisné v
Kvasinách. Pro identifikaci platby pro
potvrzení přijetí daru církvi. Tento dar
je možné dát do účetnictví (mzdové
účtárny zaměstnanci) a bude odečten
z daňového základu.

Kontaktní osoby:
František Hofman, farář - 731 402 224
Jaroslav Tkadlec - 736 236 364
Jaromír Novotný - 737 978 002
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Nový rok 2008

Tak jsou tu byly zase Vánoce! Jaké?
A jaký bude nový rok? Hodně záleží
na nás a něco nezměníme ani náho-
dou. Jestli se doma budeme víc mra-
čit a nebo svítit jak sluníčka; prskat
jako dobré prskavky a nebo se fleg-
maticky povalovat, jako raní mlha; či
vybuchovat, jako rachejtle a nebo se
všude rozlévat, jako vůně jehličí a vá-
nočního cukroví; to na nás záleží. Jestli
se bude venku mračit a pršet, či mrz-
nout, až bude praštět, to moc neovliv-
níme. Možná tím, že hodně topíme při-
spíváme ke globálnímu oteplování, ale
nás pár tisíc obyvatel mých farností jen
tak minimálně, že to opravdu globální
klima moc nezmění.
Asi nikdo z nás nebyl nadšený z

vleklého loňského budování kanalizace
v Solnici a Kvasinách. Nyní zase z na-
časování a průběhu rekonstrukce silnic.
A zase stojíme před otázkou - změ-
níme to? Odpověď je jasná - NE. Jak
se chová Dr. XY v nemocnici v WQ,
kde jsme byli a jeho sestra - to také
nezměníme,. . . a tak bych mohl pokra-
čovat a přejít k růstu cen, platbám
za recepty,. . . Zkrátka „Marnost nad
marnost, všechno je marnost,. . . ÿ
Bible, kniha Kazatel. A už i farář šíří
kolem Vánoc blbou náladu. Krásné!!!
Ne, to opravdu nechci, toho máme

dost z jiných zdrojů! Já jsem tu od
toho, abych šířil EVANGELIUM =
v překladu RADOSTOU ZVĚST,
a touto zvěstí přispíval k pomalé změně
globálního klimatu! Jak to myslím? V
dvojím smyslu.
Když budu věřit v Boha, tak pro

mne bude nejdůležitější láska. Tedy to,
abych byl druhým prospěšný, a proto
budu ohleduplný ke všem a ke všemu - i
k životnímu prostředí, nebudu agresivní
na silnici - spálím míň benzínu, míň
sjedu pneumatiky,. . . I doma se uskrom-
ním a nebudu tolik topit - oteplovat
- abych ušetřil na dárky pro druhé,
abych jim mohl dělat radost. Budu žít
skromně a tím i úsporně a tím šetrně k
okolí. A kapka ke kapce a za chvíli je tu
kaluž! A kaluž ke kaluži a je řeka,. . . a
má to smysl.

Když budeme doma žít s láskou a v
lásce - dělat radost - žádné prskavky,
rachejtle, ani zamračeno, ba dokonce
ani nebudeme dělat dusno, tak se u nás
každý bude cítit fajn a rád k nám při-
jde, nebudeme sami a opuštění. Když
vyjdeme z domu poneseme tuto naši
pohodu s sebou a každý nás rád po-
tká, protože už svým vyzařováním do-
mácí pohody ho obohatíme a on zase
půjde dál s lepší náladou. A tak se bude
krásně šířit spokojenost a láska mezi
lidmi. Není to nic složitého, ale každý
přispíváme ke změně klimatu (teď mys-
lím nálada mezi lidmi) ve svém okolí!

Dovolím si zde vložit několik vět,
které pronesla nositelka Nobelovy ceny
míru MATKA TEREZA (1910-
1997):

„Myslím si, že svět je dnes úplně pře-
vrácený a tolik utrpení je tu proto, že
je tak velice málo lásky v domovech a v
rodinném životě. Nemáme čas pro své
děti, nemáme čas na sebe navzájem,
není čas, abychom se těšili jeden z dru-
hého.ÿ
„Láska začíná doma; láska žije v do-
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movech, a proto je dnes ve světě to-
lik utrpení a tolik chybí štěstí. . . Každý
dnes vypadá hrozně uspěchaný, usta-
raný kvůli lepšímu blahobytu a většímu
bohatství a tak dále, takže děti mají
velmi málo času pro své rodiče. Rodiče
mají velmi málo času na sebe navzá-
jem, a tak doma se začíná ničit světový
mír.ÿ
„Nejhorší chudobou je osamělost a po-
cit, že nejste milováni.ÿ
„Dnes není nejhorší nemocí malomo-
cenství nebo tuberkulóza, ale pocit, že
člověk je nechtěný.ÿ
„Ve světě je větší hlad po lásce a oce-
nění než po chlebu.ÿ
„Někdy si myslíme, že chudoba je je-
nom být hladový, nahý a bez domova.
Chudoba těch, kdo jsou nechtění, ne-
milovaní a zanedbávaní, je ta největší
chudoba. Tento druh chudoby musíme
začít léčit ve svých domovech.ÿ
„Sami cítíme, že to, co děláme, je je-
nom kapka v oceánu. Ale oceánu by
něco scházelo, kdyby tam ta kapka chy-
běla.ÿ
„Když lidi soudíte, nemáte čas je milo-
vat.ÿ
„Objevila jsem paradox: když milujete,
až to bolí, pak už to není bolest, ale jen
víc láskyÿ
„Dobré skutky jsou články, které vy-
tvářejí řetěz lásky.ÿ
„Nespokojme se jenom s dáváním pe-
něz. Peníze nestačí, peníze si lze sehnat,
ale oni potřebují vaše srdce, aby je milo-
valo. A tak všude, kde jdete, rozsévejte
svou lásku.ÿ
„Potřebujeme nalézt Boha a jeho nelze
nalézt v hluku a neklidu. Bůh je pří-

tel ticha. Podívejte se, jak příroda -
stromy, květiny, tráva - roste v tichu;
podívejte se na hvězdy, měsíc a slunce,
jak se pohybují v tichu. . . Potřebu-
jeme ticho, abychom se mohli dotknout
duší.ÿ

Jestliže jste ještě nepřijali Ježíše do
svého srdce, můžete to učinit teď touto
krátkou modlitbou:

„Drahý Ježíši, věřím, že jsi Boží Syn a
můj Spasitel. Potřebuji tvou lásku, aby
mě očistila od mých chyb a špatných
skutků. Potřebuji tvé světlo, aby zapu-
dilo všechnu temnotu. Potřebuji tvůj
pokoj, aby naplnil a utišil mé srdce.
Otvírám nyní dveře svého srdce a pro-
sím tě, abys milostivě přišel do mého
života a udělil mi svůj dar věčného ži-
vota. Amen.ÿ
„Když chceme, aby lidé poselství
o lásce slyšeli, musíme ho vyslat.
Abychom uchovali lampu hořící, mu-
síme do ní stále přidávat olej.ÿ

Nám ho nejvíce dává Bůh právě o
Vánocích, kdy nám dává svého Syna, je-
hož narození slavíme. A nový rok začí-
náme právě ještě ve světle této vánoční
zvěsti. To , aby nám ten olej pravé lásky
nikdy nechyběl nám všem přeje do ce-
lého dalšího života a s dalšími věřícími
vyprošuje

Váš P. František Hofman, farář

Máme farní stránky:

www.farnost-solnice.net
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Zážitky našich spoluobčanů

V tomto čísle jsem poprosila o roz-
hovor slečnu Marii Kováříčkovou, která
sice nemá trvalé bydliště v Kvasinách,
ale od září dojíždí z nedaleké Hraštice
do místní školy a působí tu jako nová
paní učitelka. Je třídní 4. třídy a pře-
vzala výuku angličtiny. Znalost tohoto
jazyka si prohloubila přímo v Anglii. O
zážitky z pobytu v anglickém Leedsu se
s námi ochotně podělila.

Jak dlouho trval Tvůj pobyt v Anglii a
jak ses tam dostala?

Odjela jsem v září 2006 a vrátila
jsem se koncem června 2007, ale měla
jsem dvoutýdenní dovolenou na Vá-
noce, které jsem trávila doma. Po ukon-
čení studia na pedagogické fakultě v
Hradci Králové jsem nemohla sehnat
místo a tak jsem si řekla, že bych mohla
vyjet do ciziny jako au-pair a zlepšit
si znalost angličtiny. Nejprve jsem shá-
něla něco sama, ale pak jsem se obrátila
na agenturu Student Agency, která mi
pobyt zajistila a zprostředkovala. Vypl-
nila jsem dotazník ohledně mých poža-
davků a vybrala jsem si vlastně první
rodinu, se kterou mě agentura kontak-
tovala. Později se ukázalo, že volba to
byla šťastná. Byly to vlastně rodiny dvě
bydlela jsem u starší paní, která žila
sama se 13-tiletým synem, a docházela
jsem na odpoledne ještě do sousedství,
kde žila rodina se třemi dětmi, kterým
bylo 11, 12 a 13 let. Zpočátku jsem si
nebyla jistá, zda tak velké děti (vlastně
puberťáky) zvládnu, jak mě přijmou.
Představovala jsem si, že se dostanu do
rodiny s malými dětmi.

Jaké byly začátky?

Naštěstí přijetí ze strany obou ro-
din bylo dobré, vstřícné, i když jsem se
prvních 14 dní potýkala hlavně s pro-
blémy v komunikaci, málo jsem rozu-
měla. Tato oblast má i své vlastní ná-
řečí, takže to bylo komplikovanější.

Můžeš přiblížit náplň běžného pracov-
ního dne?

To záleželo na tom, zda jsem šla
do školy. Tu jsem navštěvovala dva-
krát týdny dopoledne, školné mi čás-
tečně hradila hostitelská rodina. Do-
poledne jsem uklízela a vařila u do-
mácích, děti byly ve škole. Odpoledne
jsem docházela do druhé rodiny, kde
jsem dohlížela na děti po jejich pří-
chodu ze školy do návratu rodičů. Podle
potřeby jsem jim pomáhala s domácí
přípravou, hráli jsme různé hry, za pří-
znivého počasí jsem chodili ven - do
parku nebo na hřiště. Pak jsem připra-
vovala pro rodinu teplou večeři. Zpo-
čátku jsem trochu zápasila s plynovými
kamny. Byl to už starší typ, na kte-
rém asi rodina lpěla a nechtěla se ho
vzdát. Nějaký čas trvalo, než jsem si
na ně zvykla. Líbilo se mi, že jedli dost
zdravě, hodně nakupovali biopotraviny.
Nechyběla rýže, zelenina, kuřecí maso.
Děti večeřely dříve, rodiče se vraceli te-
prve kolem šesté až půl sedmé večer.
Večery jsem měla volné chodila jsem
cvičit, na procházky s kamarádkou do
blízkého parku, učila jsem se a vyrážela
i za kulturou. Brzy jsem se seznámila
s dalšími Čechy a Slováky a tak jsme
chodili společně. Víkendy jsem většinou
měla volné, využívali jsme je často k
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výletům do okolí. V neděli večer byla
společná večeře, kterou připravila vždy
jedna z rodin. Kam ses všude podívala?

Jezdili jsme k moři, bylo to asi
2 hodiny jízdy autem. Navštívili jsme
Blackpool přímořské letovisko známé
množstvím nejrůznějších atrakcí. V Li-
verpoolu jsme si prohlédli muzeum sku-
piny Beatles. Velkým zážitkem byl pro
mě živý koncert Robieho Williamse
přímo v Leedsu. Kulturní i sportovní
vyžití bylo celkem bohaté.

Jací jsou Angličané?

Nemám s nimi žádnou špatnou zku-
šenost. Přátelští, ochotní na ulici i v do-
pravních prostředcích. Žijí tu bez vět-
ších problémů různé národnosti, s urči-
tou diskriminací jsme se setkali pouze
když nás nechtěli pustit do jednoho
klubu v domnění, že jsme Poláci. Těch
je tam hodně. Co se týče bezpečnosti,
záleží asi na čtvrti. Angličané, spíš bych
řekla Angličanky a to různého věku, si
potrpí na okázalé slavení, např. naroze-
nin. Pořádají typické party, někdy i s
bláznivými převleky.

Vyskytlo se něco, co se Ti nelíbilo?

Leeds je poměrně velké město
(740 000 obyvatel), proto tu byl dost
velký provoz. Bydlela jsem na před-
městí a do centra dojížděla autobusem,
cesta trvala asi 10 minut. Doprava je
dražší než u nás a nepříjemně mě pře-
kvapil dost velký nepořádek, a to i ve
středu města. Ale časem jsem si zvykla.

Jak celkově svůj pobyt hodnotíš?

Poznala jsem novou zemi, život v
rodině, tradice, zdokonalila si jazykové

znalosti a zbyl čas i na cestování. Kaž-
dopádně přínos, jela bych znovu.

Děkuji za rozhovor. Markéta Holíková

Co znamená žít na venkově

Žít na venkově znamená ctít jiné
hodnoty - rozhovor se senátorkou Vác-
lavou Domšovou.

Jako občan se na Vás jako na senátorku
mohu obrátit s čím?

„Na senátora se můžete obrátit
prakticky s čímkoliv. Snažíme se po-
moci, když to někde nefunguje, snažíme
se věci postrkovat. Pravdou je, že si
nás mnohdy občané pletou s advokáty,
ombudsmanem, Vševědem nebo býva-
lým stranickým tajemníkem, kterému
stačilo zvednout telefon. . . Senátor ale
může posloužit třeba právě tím, že „ote-
vře dveřeÿ na příslušná ministerstva,
úřady Přesto naší hlavní prací je le-
gislativní proces, zákonodárství a vše s
tím spojené. Proto mi velice pomáhají
všechny připomínky, podněty i stíž-
nosti, se kterými za mnou občané při
pravidelných pondělních senátorských
dnech v obvodu přicházejí.ÿ

Co považujete za největší úspěch svého
dosavadního senátorského působení?
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„Před pěti lety jsem voličům sli-
bovala, že budu stát na straně ven-
kova a toho se snažím držet. Má práce
v tomto směru se týká například vý-
razného posílení rozpočtů zejména ma-
lých obcí v rámci změny zákona o
tzv. rozpočtovém určení daní, a to už
od 1. 1. 2008. Tomu však předcházela
téměř tři roky dlouhá diskuse, něko-
lik seminářů a veřejných slyšení, které
také např. vyústily v podání ústavní
stížnosti v této věci, ale i Petice proti
diskriminaci venkovského obyvatelstva,
kterou jsme organizovali se Spolkem
pro obnovu venkova. To vše vytvořilo
potřebný tlak a vláda se začala touto
problematikou vážně zabývat. Na můj
vkus jdou ale všechny tyto změny pří-
liš ztuha, pomalu a složitými vyjedná-
váními. Již třetí rok předsedám v Se-
nátu Stálé komisi pro rozvoj venkova,
kde o problematice venkova často ho-
voříme a snažíme se zájmy venkova
prosazovat. Věřte, že to není jedno-
duché. Všechny moje aktivity můžete
najít na mých internetových stránkách
www.domsova.cz.ÿ

Čeho byste ještě v rámci svého mandátu
chtěla dosáhnout?

„Venkov nejsou jen starostové a
obce jako takové, ale i zemědělství,
lesy, životní prostředí, školství, kultura,
zdravotnictví a sociální problematika,
podnikání, doprava. . . Takže práce až
nad hlavu! Jde mi o zlepšení kvality ži-
vota na venkově a v tomto směru je to
nelehký a hlavně dlouhodobý úkol.ÿ

Jak Vám pomáhá mimosenátní činnost
v práci senátorky?

„Z doby předsenátorské mi zůstalo
předsedování v Dobrovolném svazku
obcí Region Orlické hory. Ta práce mě
vrací takříkajíc zpátky na zem. Např.
zjišťuji, jak zbytečně složité je čerpání
různých dotací, jak přebujelá je byro-
kracie s tím spojená, jak je těžké jen se
zorientovat v jednotlivých dotačních ti-
tulech, jak složité je projekty EU nejen
dofinancovat, ale zejména předfinan-
covat atd. Prostě kontakt se starosty
z celého mého volebního obvodu (136
obcí) je pro mne velmi přínosný. Také
jsem ještě místopředsedkyní celorepub-
likového Spolku pro obnovu venkova,
docházím na jednání Komory obcí při
Svazu měst a obcí atd. atd. Všechno to
je pro mou práci velice důležité a pod-
nětné, ale nějak přestávám stíhat. . . .
Musím dodat, že za tyto aktivity ne-
beru žádný plat. Mým jediným pří-
jmem je ten senátorský.ÿ

Účastníte se řady vesnických akcí. . .

„Ano a moc ráda. Pokud jsem po-
zvána a čas dovolí, absolvuji i něko-
lik akcí za víkend. Hodně fandím dob-
rovolným hasičům a všem vesnickým
spolkům. Jsou to lidé, kteří vesměs hý-
bou veškerým děním na vesnici a snaží
se obohacovat život i těm ostatním.
A právě pro ten pravý venkovský ži-
vot je důležité, aby se lidé scházeli a
dobře spolunažívali. Co by byla platná
vyšperkovaná vesnice, když by tu lidé
spolu nemluvili! Dnes je takový trend,
že ve vesnici si postaví nové domy lidé
z města a starosta si mne ruce, jak
mu budou nové děti chodit do školy,
jak se mu posílí rozpočet, ale mnohdy
bývá skutečnost jiná. Tito novoused-
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líci jezdí do zaměstnání do města, děti
vozí do školy sebou, postaví si dvoume-
trový plot, žádných akcí v obci se nezú-
častňují. Pro tu obec v podstatě nejsou
žádným přínosem, žijí dále tím měst-
ským spotřebním způsobem života. Ne-
říkám, že takoví jsou všichni. Bude to
tak jednu generaci trvat, než si ti lidé
zvyknou a pochopí, co to je žít denno-
denně na vesnici. Žít na venkově totiž
znamená i ctít jiné hodnoty.ÿ

Mluví se o pořádání olympijský her v
Praze. Venkov je proti. . .

„Můj názor je jasný. Ačkoliv srdce
říká ano, rozum velí jednoznačně ne!
Naše republika je v současné době za-
dlužena až po uši. Nemáme jistotu, že
různí čeští filutové celou akci nevytune-
lují. Neumím si představit, k čemu pak
budou sloužit megalomanské stadiony.ÿ

Chcete ještě něco nakonec dodat?

„Pomalu se blíží vánoční čas, tak
bych samozřejmě ráda popřála všem
hodně klidu, sváteční nálady a rodinné
pohody nejen o Vánocích. A také od-
vážné vykročení do Nového roku tak,
aby ten nastávající rok 2008 byl rokem
šťastným. Jaké si to uděláme, takové to
budeme mít a přitom nezapomeňte, že
„Kde je vůle, tam je i cesta!ÿÿ

Pavel Bednář

Modernizace nádraží Solnice

Pohodlný nástup a vý-
stup cestujících, snazší manipu-
lace a větší kapacita nádraží.

Železniční stanice Solnice byla vy-
budována v rámci stavby Rychnovsko-
Solnické dráhy v r.1893. Příští rok
tedy oslaví 115 let od zahájení pro-
vozu. Existence železnice umožnila v
minulém století rozvoj kraje pod Or-
lickými horami. Snazší byla doprava
surovin, materiálů a výrobků oběma
směry. Existence železnice v Kvasinách
byla jedním z rozhodujících faktorů při
vzniku automobilové výroby v r. 1934.

V závěru letošního srpna byla zahá-
jena první etapa zásadní rekonstrukce,
jakou zdejší nádraží neprošlo od zahá-
jení provozu. Důvodů k rekonstrukci
bylo hned několik: Nevyhovující stav
železničního svršku (vlastního kolejiště)
i spodních podkladních vrstev, které
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byly tvořeny neúnosnými a nepropust-
nými jíly. V kolejišti se často zdržovala
voda. O stáří částí kolejiště svědčí ná-
lez kolejnice datované rokem 1897 a vý-
hybky z r. 1927. Dalším důvodem re-
konstrukce byla nevyhovující konfigu-
race nádraží, která neumožňovala po-
třebnou manipulaci s vagóny a řazení
vlakových souprav. Kasinská automo-
bilka vybudovala a zprovoznila v letoš-
ním roce nový objekt přesuvny vagónů.
Její provoz a plné využití působil Čes-
kým drahám potíže. Změnou kolejiště
si ČD ulehčily přísun a kapacitu přista-
vovaných vagónů pro automobilku.

Stavbu financovala Správa želez-
niční dopravní cesty a realizovala par-
dubická firma Chládek a Tintěra. Re-
konstrukce byla zahájena demolicí ně-
kolika starých skladových a provoz-
ních objektů, pamatujících ještě ob-
dobí parní trakce. ČD však tyto bu-
dovy nevyužívaly a jejich havarijní stav
jen hyzdil okolí nádraží. V rámci této
etapy byly vybudovány nové podkla-
dové vrstvy kolejiště, včetně odvodnění.
Dále byla provedena výměna 600 m ko-
lejiště. Práce byly velice dobře organi-
zovány a laický pozorovatel musel kon-

statovat, že vše postupuje velmi rychle
bez zbytečných prostojů k vytčenému
cíli. Zrušeno bylo 8 výhybek a nahra-
zeno 5 novými. Vybudována byla část
nové dešťové kanalizace, položeny ka-
belové trasy nízkého napětí a zabez-
pečovacího zařízení. Zřízeno bylo nové
osvětlení a posunuta návěstidla. Ces-
tující jistě ocení vybudování nového
osvětleného a ozvučeného nástupiště.
Zahájeny byly i práce na zcela nové
zastávce. Ta bude situována před že-
lezničním přejezdem k automobilce (ze
směru od RK). S jejím dokončením se
počítá po vyřízení nezbytných úředních
formalit. Osobní vlaky pak budou za-
stavovat také přímo před bránou č.1
kvasinské automobilky. Zaměstnancům
závodu se zjednoduší a mnohým i zkrátí
cesta do zaměstnání a odpadne nepří-
jemné přecházení kolejiště při cestě do
práce a zpět. Úpravami prošla i část že-
lezniční trati mezi Rychnovem n.Kn. a
Solnicí.

První etapa rekonstrukčních prací
na solnickém nádraží byla ukončena v
polovině října. Celkové náklady na tuto
akci přesáhly 20 mil. Kč. Ve druhé
etapě by měla být dokončena výměna
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zbylé části kolejiště a provedeno osa-
zení nového zabezpečovacího zařízení
(dálkově ovládané výhybky). Tím bude
dokončena proměna solnického nádraží,
které pak bude splňovat všechny tech-
nické, provozní a kapacitní požadavky,
jež na něj jsou kladeny v osobní i ná-
kladní přepravě.

Dodavatelská firma předvedla, že je
možné realizovat poměrně rozsáhlou a
nákladnou akci v krátkém termínu, s
minimálním dopadem na okolí a veřej-
nost. To samé se však bohužel o dalších
akcích, které v letošním roce v obci pro-
bíhaly, říci nedá!

Vladimír Holoubek
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